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1. "Urvaste Koguduse poolt pakutavate sotsiaalteenuste mitmekesistamine" 
uuringutulemuste tutvustamine

Ettekandega esines MTÜ Sotsiaalse innovatsiooni labori vabaühenduste nõustaja Evelin Kostabi ja
tutvustas projekti "Urvaste Koguduse poolt pakutavate sotsiaalteenuste mitmekesistamine" 
elluviimiseks läbi viidud uuringut (materjal antud protokolli lisana).

Toimus arutelu.



Ruuta Ruttas-Küttim: Te teeksite poolte nende inimeste elu õnnelikumaks, kui vald mõtleks läbi 
ühistranspordi korralduse, et eakad saaksid nt kord kuus linna ja linnast koju, et nad jõuaksid ära 
käia arsti juures, apteegis ja toidupoes. Puudutas see just Kaika, Tsooru ja Urvaste piirkondasid.

Evelin Kostabi: Suhtlemisvajadus on väga päevakorras.
Kurmet Müürsepp: Täna on meil 5 inimest, kes selle valdkonnaga töötavad, aga grupp, kelle juures
oleks tarvis käia on 500 ja enam inimest. Ühele inimesele tuleks pühenduda vähemalt 2 tundi, siis 
kust leida see vajalik aeg.
Bussiliiklusest rääkides, vald on oma soovist busse juurde saada ühistranspordikeskusele teada 
andnud. Busse me juurde ei saa, natuke saab reguleerida busside väljumise aegasid. Jääbki takso 
või vald peab eraldi bussiliinid omast rahast. Riik raha juurde ei anna.

Marje Tanilas: Kui uus Tervisekeskus valmis saab ja eriala arstid sinna tulevad, kas oleks 
võimalik, et need erialaarstid (silmaarst, ortopeed, võib-olla veel mingi arst) hakkaksid käima 
suuremates keskustes, et inimesed ei peaks otsima transporti, et erialaarsti juurde saada.

Kurmet Müürsepp: Tervisekeskuste programmi juures oli üks muudatus, et erialaarstid võiksid 
käia rohkem maal.

Lea Jõevere: Informatsioon oli piisav ja kasulik, et projektiga „Urvaste Koguduse poolt pakutavate
sotsiaalteenuste mitmekesistamine”     saaks alustada, samuti väga kasulik vallale teada.  

2. Arutelu Rahvastikutaaste komisjoni moodustamise vajadusest

Ettekandega esines volikogu esimees Merike Prätz.
Eesti rahvastikuteadlane ja meditsiinidoktor Jaak Uibu on saatnud volikogule vähemalt neli korda 
juba kirja, et on tarvis moodustada rahvastikutaaste komisjon.
Komisjoni põhimõte oleks piirkonnas arutelude korraldamine, mida teha selleks, et Eesti rahvas 
välja ei sureks.
Merike Prätz: Erinevad komisjonid tegutsevad selle nimel, et meie rahvastik ei väheneks.
Kogu valla/iga inimese tegevus peaks olema lähtuv sellest, et me oleksime jätkusuutlikud.

Lea Jõevere: Sotsiaalkomisjon ei poolda Rahvastikutaaste komisjoni moodustamist, teema hõlmab 
erinevaid komisjone. 
Merike Prätz: Kas olete nõus, et rahvastikutaaste juhtivkomisjon võiks olla sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjon?
Sotsiaalkomisjoni liikmed olid sellega nõus.

Informatsioon võeti teadmiseks.

3. Sotsiaaltranspordi pilootprojekti tutvustamine

Ettekandega esines sotsiaalnõunik Agnes Kirsbaum.
Projekti nimi on „Sotsiaaltransporditeenuse korraldusmudelite testimine”.
Võrumaal ei ole ükski vald sellesse projekti sisenenud. Kõik käib praegu arutelu tasandil. 
Projektiga on liitunud Räpina vald Põlvamaalt.
Komisjoni liikmetele on eelnõu välja saadetud, aga täna otsustasid vallavalitsuse liikmed, et 
eelnõud volikogu liikmetele arutamiseks ja kinnitamiseks veel ei saadeta. Esmaspäeval, 18. 
veebruaril toimub Võrus koosolek, kus selgub täpsemalt selle projekti olemus ja summad.  
Projekti kestus on 2. aastat.



Kui see projekt ükskord lõpeb, siis me peame ju teenust edasi osutama.

Merike Prätz: Seda projekti arutati Võrumaa Omavalitsuste Liidu üldkoosolekul. Kohal olid ka 
ühistranspordikeskuse juhatuse liige ja projektijuht. Minule jäi palju vastuseta küsimusi. Selleks, et
inimene on sotsiaaltranspordi kõlbulik peab kõigepealt olema omavalitsuse poolt koostatud 
haldusakt, et konkreetsel inimesel on õigus sotsiaaltranspordile (toodud nt mitu korda nädalas või 
kuus, kui mitu kilomeetrit).   
Tekkisid nt küsimused: praegu on nii, et kui haldusakt on olemas, läheb sotsiaaltöötaja kohale, 
leiab inimese mittesobivas olukorras ja talle jäetakse teenus osutamata. Kuidas on edaspidi? Kes 
teeb ära esialgse hinnangu, kui meil on haldusakt peal, et inimesel on teenusele õigus. 
Ühistranspordikeskuse poolt läheb teenuse osutaja ja ta ei hinda, mis olukorras inimene on, osutab 
teenust, kuigi seda ei ole võib-olla vaja.
Teinekord võib tekkida olukord, et sotsiaalteenuse osutamist on kohe vaja, aga haldusakti ei ole.  
Logistiliselt jäi palju küsimusi õhku.
See projekt on ministeeriumi poolt koostatud erivajadustega inimestele avalike teenuste (tööle või 
kooli sõit) osutamiseks. Seda meil eriti palju vaja ei ole.
Mina ei ole nõus omavalitsuse poolt ennem projekti sisenema, kui on rohkem informatsiooni. 
Omavalitsusele ei lähe selle projekti tõttu teenus odavamaks. Tekib olukord, kus sotsiaaltöötaja 
peab olukorra ikkagi ära hindama, millise teenusega on tegemist. Meil on sotsiaaltransport väga 
palju seotud koduteenusega. Koduteenuse raames tehakse ka sotsiaaltransporti, ega koduteenus ära
ei jää. Tekib olukord, kus üks isik läheb osutab sotsiaaltranspordi teenust ja pärast läheb teine isik 
koduteenust osutama. See teeb omavalitsusele kokkuvõttes sotsiaalteenuse 
kallimaks/ebaotstarbekamaks.
Hajaasustuses on sotsiaalteenuse osutamine hoopis teistsugune, kui on seda tiheasustusega alal.

Agnes Kirsbaum: Esmaspäeval, 18. veebruaril toimub Võrus koosolek, kust saan täpsemat 
informatsiooni selle projekti kohta.

Lea Jõevere: Konkreetseid sisendeid on vähe, selle põhjal me otsust täna ei tee. Peale Võrus 
toimuvat koosolekut märtsikuu sotsiaalkomisjoni koosolekul otsustame, kas esitame otsuse eelnõu 
volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks.

4. Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse nr 33 "Sotsiaalhoolekandelise abi andmise 
kord" muutmine

Ettekandega esines sotsiaalnõunik Agnes Kirsbaum.
Ettepanek on muuta „Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord” järgmisi paragrahve:
- § 12 lõiget 1 täiendatakse punktiga 4 järgmises sõnastuses: 

„4) sotsiaalametniku otsuse alusel”;
- § 12 lõige 2 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: 

„(2) Üldjuhul otsustatakse hüvitise andmine korralduse või sotsiaalametniku otsuse alusel”;
- § 13 lõiget 2 ettepanek täiendatakse punktiga

 (2) „õigus hüvitusele puudub ka juhul, kui taotlejal on täitmata varalisi kohustusi Antsla 
valla ees (isik on meile võlgu)”;

- § 104 lõige 1 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: 
„(1) Matusetoetust makstakse matuse korraldajale surmatunnistuse esitamisel, kui lahkunu 
viimane rahvastikuregistrijärgne elukoht asus Antsla vallas. 
(1)1 Matusetoetust makstakse matuse korraldajale, kelle rahvastikuregistrijärgne elukoht 
asub Antsla vallas, kuid kes taotleb toetust sellise isiku matuse kulude katmiseks, kellel 
puudus rahvastikuregistrijärgne elukoht. 



(1)2 Toetuse saamise eelduseks on see, et toetust ei ole saadud mõnest teisest 
omavalitsusest.”;

- § 110 lõige 2 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: 
„(2) Sotsiaalametnik kontrollib toetuse saamise õigust ning vormistab selle kohta 
dokumendi toetuse ülekandmiseks taotluses märgitud arvelduskontole või väljamaksmiseks
sularahas.”;

- § 112 lõige 3 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: 
„(3) Sotsiaalametnik kontrollib toetuse saamise õigust ning vormistab selle kohta 
dokumendi toetuse ülekandmiseks taotluses märgitud arvelduskontole või väljamaksmiseks
sularahas.”;

- § 114 lõige 2 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: 
„(2) Sotsiaalametnik kontrollib toetuse saamise õigust ning vormistab kuni kuueks kuuks 
selle kohta dokumendi.”;

- § 115 lõikes 1 asendatakse sõnastus „toimetulekuraskustesse sattunud isikule” sõnastusega 
„toimetulekuraskustesse sattunud leibkonnale”;

- § 116 lõige 2 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: 
„(2) Sotsiaalametnik kontrollib toetuse saamise õigust ning vormistab selle kohta 
dokumendi toetuse ülekandmiseks taotluses märgitud arvelduskontole või väljamaksmiseks
sularahas.”;

- § 123 lõige 2 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt:
„(2) Sotsiaalametnik kontrollib toetuse saamise õigust ning vormistab selle kohta 
dokumendi toetuse ülekandmiseks taotluses märgitud arvelduskontole või väljamaksmiseks
sularahas.”;

- § 125 lõige 2 vältimatu abi

Lea Jõevere: Kes on selle poolt, et esitatud parandusettepanekud määrusesse sisse viia?
Poolt hääletas 5 komisjoni liiget, vastu 1 komisjoni liige. 
Määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse nr 33 "Sotsiaalhoolekandelise abi 
andmise kord" muutmine” esitatakse volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

5. Informatsioon 7. veebruaril 2019. a toimunud maakondlikust perearstiteemalisest 
ümarlauast

Informatsiooni andis volikogu esimees Merike Prätz. 
Maakondlikul perearstiteemalisel ümarlaual räägiti, et perearsti leidmine on Terviseameti 
ülesanne, aga kui perearsti ei ole, siis on see kohaliku omavalitsuse probleem. 
Noored perearstid ei taha üksinda tööle tulla, sest vastutus on suur, nimistu on vähenev ja 
elanikkond on vananev, kellega tuleb kauem toimetada. Nad ei ole valmis koduvisiite tegema, see 
tähendab, et kohalik omavalitsus peaks korraldama sotsiaaltranspordiga kõik patsiendid perearsti 
juurde. 
Agnes Kirsbaum: Gripihooajal peaksid perearstid koduvisiite tegema väikelaste ja eakate juurde, 
et nad ei saaks lisaks oma haigusele veel nakkushaigust.  
Merike Prätz: See teenus peaks jääma. Leian, et perearstidel peaks juures olema hajaasustuse 
koefitsent, sest see on maapiirkondade probleem igal pool. 
Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.
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